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Tárgy: Tételes finanszírozásba kerülő gyógyszerek jövőbeni támogatása 
 
 
Tisztelt Főosztályvezető Asszony! 

 

 2011. október 27.-én, csütörtökön az OEP székházában egyeztető megbeszélés volt 
a tételes finanszírozásba átkerülő gyógyszerek jövőbeni támogatásával kapcsolatban. 
Ezen az egyeztető megbeszélésen elhangzott, hogy a megbeszéléstől számított két héten 
belül a felmerült kérdésekre választ, illetve érdemi tájékoztatást kapnak az ellátásban 
érintett intézmények. Az ígéret ellenére december 2-án ezek a kérdések gyakorlatilag 
megválaszolatlanok. Az ESZK Kórházi, klinikai gyógyszerészeti tagozat és tanács közös 
ülésén 2011. december 2-án részletesen tárgyalta az október 27-én elhangzottakat, ill. a 
tételes finanszírozásba átkerülő gyógyszerek új „rendjét”. A tagozat, tanács ülésén felmerült 
észrevételek és kérdések okán tartjuk fontosnak és indokoltnak ezen levelünkben foglaltakról 
Önt tájékoztatni és kérni a feltett kérdéseinkre válaszait! 

 Kérjük Tisztelt Főosztályvezető Asszonyt, hogy a „tételes finanszírozásba átkerülő 
gyógyszerek” témakörrel összefüggésban az alábbi kérdésekre, az idő rövidsége miatt 
írásban, vagy egy újabb egyeztető tárgyaláson, szíveskedjenek a válaszaikat megadni: 

1. Mikor fog indulni a rendszer? Az eredetileg tervezett (október 27-én bejelentett) 2012. 
január 1-jével már láthatóan nem, esetleg február 1-el tud-e indulni, vagy –esetleg- 
várható még további csúszás? 

2. Elfogadott-e a parlament minden erre vonatkozóan szükséges jogszabályt? 
3. Megszületett-e a végleges döntés a beszerzésekkel kapcsolatban? Megkapják-e  az 

érintett kórházak  „természetben”, vagy a tételes eszközök mintájára fog történni a 
beszerzés? Az OEP szükség esetén hagyományos közbeszerzést fog lebonyolítani, 
vagy biz. minimumfeltétel meghatározása után keretszerződést köt az adott 
gyártókkal? 

4. Elszámolás tekintetében elkészült-e a vényíró program és a betegregiszter mind az 
orvosi, mind a gyógyszerészi oldal támogatására? Sikeres volt-e ennek a programnak 
a tesztelése? 

5. Mikor  és hol lesz a program okóber 27-én is jelzett betanítása a felhasználók részére? 
6. Amennyiben –esetleg- a szoftver nem készült volna el, ill. nem is látható annak 

„letesztelt” bevezetése, akkor javasoljuk, hogy az OEP-orvos vényfelíró program 
informatikai kapcsolatot bővítsék oly módon, hogy  már a felírásnál megfeleljen 



(„megfeleltetési ellenőrzés”) a beteg a finanszírozási protokollnak. Ezt az OEP valóban 
szinkronban ellenőrizze, és a beteg a gyógyszertárban már erre az OEP által 
jóváhagyott vényre kaphatja meg a gyógyszert. Kézzel írott vény ebben az esetben 
elfogadhatatlan. 

7. Meg vannak-e már határozva a centrumok pénzügyi keretei? Hol, mikor ismerhetők 
meg? 

8. Történt e felmérés arról, hogy adott centrum intézeti gyógyszertárai rendelkeznek-e 
megfelelő tárolási kapacitással, illetve az egyéb jogszabályokban megkövetelt 
gyógyszerexpediálási feltételekkel (átadó- kiadóhelyi infrastruktúra)? Ha történt 
felmérés, a szükséges intézkedések, pl. hűtő beszerzése, vagy beszerzésének 
elindítása megtörtént-e? 

9. A kórházakra és intézményekre az új elszámolás „rend” igen jelentős többlet 
adminisztratív költségeket „hárít át”. Milyen módon fog történni ennek elszámolása, 
finanszírozása? Mikor és hol lesz ez megismerhető? 

 Jelezzük, hogy válaszaira feltétlenül számítunk! Azokat a tagozat és tanács tagjai 
számára kívánjuk tájékoztatásul megküldeni. 

 

Debrecen - Pécs,  2011.december 5. 
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